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Protokół z XV posiedzenia 
Rady Kongresu Polaków XII kadencji 

Siedziba Kongresu Polaków w RC, 7. 6. 2017 

 

Rada Kongresu Polaków:  Mariusz Wałach, Tomasz Pustówka, Józef Szymeczek, Andrzej 

Bizoń, Danuta Branna, Dariusz Branny, Małgorzata Rakowska, 

Andrzej Suchanek 

Rada Nadzorcza:  Bogdan Siderek 

Rada Przedstawicieli:  Małgorzata Rakowska 

Nieobecni:  Mariusz Zawadzki 

Kancelaria KP:  Aneta Roszka, Piotr Polok 

 

 

Program: 

1. Kontrola realizacji uchwał 

2. Zmiana systemu wydawania Głosu Ludu (z udziałem M. Słowiaczka) 

3. Siedziba Kongresu Polaków 

4. Przygotowanie Rady Przedstawicieli KP 

5. Fundusz Rozwoju Zaolzia – uchwalenie wyników posiedzenia Komisji Grantowej FRZ 

6. Komitet obchodów 100-lecia niepodległości 

7. Różne 

 

 

Prezes Mariusz Wałach przedstawił radzie proponowany program, który następnie został jednomyślnie 

zaakceptowany. 

 

 

Ad 1.) Kontrola realizacji uchwał 

 

Uchwały podjęte na ostatnim posiedzeniu zostały zrealizowane. 

 

Ad 2.) Zmiana systemu wydawania Głosu Ludu (z udziałem M. Słowiaczka) 

 

M. Słowiaczek przedstawił harmonogram prac wdrożenia nowego systemu wydawania Głosu Ludu: 

Maj – Czerwiec 2017 

Poszukiwania odpowiedniej firmy i wysłanie zapytania ofertowego 

 

Lipiec (połowa) 2017 

Podpisanie umowy na stworzenie nowego layoutu 

UWAGA – przy podpisaniu umowy musi być znana ostateczna nazwa gazety 

Propozycja – „GŁOS” 

Prace nad nowym wyglądem powinny trwać do 2 miesięcy. 

 

Lipiec – Wrzesień 2017 

Opracowanie nowych treści, nowe pomysły, rubryki itp. Pod kątem nowej szaty graficznej gazety. 

 

Wrzesień 2017 
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Projekt do Ministerstwa Kultury RC oraz wedle nowych ustaleń, nowy system dystrybucji, druku itp. 

 

Październik 2017 

Przyjazd autora nowego layoutu, wdrażanie projektu oraz intensywne prace w redakcji nad nowym 

systemem. Minimalnie trzy dni szkolenia. 

 

Październik – Grudzień 2017 

Kampania informacyjna na temat zmiany layoutu, nazwy, zmiany systemu wydawniczego. 

 

Styczeń – Czerwiec 2018 

Spotkania w regionie z czytelnikami (domy PZKO, szkoły). Zachęcanie do prenumeraty, przy nowych 

treściach, rubrykach, opiniach, polemikach itp. przekonać, że zmiana to krok w dobrą stronę, że to 

znak nowych czasów. W każdym spotkaniu bierze udział redaktor naczelny, jego zastępca, 

dziennikarz oraz fotoreporter. Optymalnie jedno spotkanie w tygodniu, co od stycznia do końca 

czerwca daje 25 spotkań z czytelnikami. 

 

Rada Kongresu Polaków poparła propozycję M. Słowiaczka. 

(patrz uchwała nr 1, 2) 

 

 

Ad 3.) Siedziba Kongresu Polaków 

 

M. Wałach poinformował, iż odbyło się spotkanie w Konsulacie Generalnym w Ostrawie w którym 

udział wzięli Konsul Generalny J. Bilski, Wicehetman Województwa Morawsko-Śląskiego S. 

Folwarczny, Prezes KP M. Wałach i Wiceprezes KP J. Szymeczek. 

M. Wałach poinformował, że w wyniku spotkania Kongres Polaków został zapewniony, że sprawa 

zostanie pozytywnie rozwiązana. 

 

 

Ad 4.) Przygotowanie Rady Przedstawicieli KP 

 

Rada Kongresu Polaków przygotowała i omówiła tematy, które zostaną poruszone na V posiedzeniu 

Rady Przedstawicieli Kongresu Polaków 22.6.2017 

 

 

Ad 5.) Fundusz Rozwoju Zaolzia – uchwalenie wyników posiedzenia Komisji Grantowej FRZ 
 

Rada Kongresu Polaków omówiła wyniki II posiedzenia Komisji Grantowej Funduszu Rozwoju 

Zaolzia, które zatwierdziła uchwałą. 

(patrz Uchwała nr 3) 

 

Rada Kongresu Polaków zobowiązała kancelarię do umieszczenia wyników II posiedzenia Komisji 

Grantowej Funduszu Rozwoju Zaolzia na strony internetowe Kongresu Polaków. 

 

Rada Kongresu Polaków zmieniła brzmienie punktu nr 7.1. Regulaminu Uczestnictwa Funduszu 

Rozwoju Zaolzia. 

 

7.1 Rozpoczęcie realizacji projektu uwarunkowane jest podpisaniem Umowy Dotacyjnej FRZ oraz 

dotrzymaniem harmonogramu realizacji projektu podanym we wniosku o dofinansowanie. 

 

Nowe brzmienie punktu 7.1.: 

 

7.1 Dofinansowanie projektu uwarunkowane jest podpisaniem Umowy Dotacyjnej FRZ oraz 

dotrzymaniem harmonogramu realizacji projektu podanym we wniosku o dofinansowanie. 

(patrz uchwała nr 4) 
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J. Szymeczek przedstawił wniosek projektu „Luteranie polscy - Reformacja na Śląsku Cieszyńskim – 

historia, język, kultura, obyczajowość“ i poddał go pod głosowanie jako projekt sterowany Rady 

Kongresu Polaków. 

(patrz uchwała nr 5) 

 

Rada Kongresu Polaków omówiła możliwości ponownego wydania książki J. Ondrusza „Cudowny 

chleb”, po czym powierzyła J. Szymeczka do opracowania projektu strerowanego Rady Kongresu 

Polaków na wydanie książki „Cudowny chleb”. 

(patrz uchwała nr 6) 

 

 

Ad 6.) Komitet obchodów 100-lecia niepodległości 

 

M. Wałach przedstawił informację drugiego posiedzenia Komitetu obchodów 100-lecia niepodległości 

pod patronatem burmistrza Cieszyna, pana Ryszarda Macury, którego Kongres Polaków i ZG PZKO 

jest częścią składową. Obchody mają trwać od jesieni 2017 do października 2018, kiedy będzie 

centralna trzydniowa impreza na rynku w Cieszynie. Komitet oczekuje od Kongresu Polaków 

konkretnych propozycji, najlepiej na piśmie co chcemy w ramach tej rocznicy zorganizować. Z 

naszymi propozycjami nie możemy zwlekać za długo, ponieważ Komitet planuje wyznaczyć limit 

czasowy, do którego będą przyjmowane. 

 

Rada Kongresu Polaków omówiła wkład Kongresu Polaków w obchody 100-lecia niepodległości, po 

czym postanowiła, że poszczególne propozycje radnych powinny być przesłane na adres mailowy 

prezesa M. Wałacha w terminie do 15 czerwca 2017. 

 

 

Ad 7.) Różne 

 

M. Wałach przedstawił list prezesa Macierzy Szkolnej w RC, który w imieniu realizatora i partnerów 

projektu Bon Pierewszoklasisty: Macierz Szkolna w RC + Towarzystwo Nauczycieli Polskich w RC i 

Polskie Centrum Pedagogiczne, zwrócił się o wstępną obietnicę wsparcia finansowego projektu Bon 

Pierwszoklasisty (czyli mała wyprawka dla 246 pierwszoklasistów wszystkich polskich szkół w RC -

2017). 

T. Smugala w liście wyjaśnia, że z uwagi na fakt, że o częściowym wsparciu naszego wniosku przez 

Fundację Pomoc Polakom na Wschodzie (15 000 PLN) dowiedzieliśmy się dopiero 31.5.2017 

z dodatkiem ( umowy czekają na podpis w Senacie RP) jesteśmy zmuszeni działać „ niestandardowo“. 

Uzyskane środki z Fundacji pozwalają nam na częściowe zrealizowanie naszego planu związanego 

z Bonem Pierwszoklasisty.Środki, które  uzyskalibyśmy z Funduszu Rozwoju Zaolzia pomogłyby 

nam w tym roku zrealizować Bon w miarę naszych oczekiwań ( jakość zakupionych przedmiotów).  

Z uwagi na krótki czas realizacji - postulujemy o pobietnicę wsparcia w wysokości 200 Kč na ucznia 

(razem cca 50 000 kč). 

Zdajemy sobie sprawę, że procedura sładania wniosków do Funduszu Rozwoju Zaolzia (zamknięcie 

kwartału – koniec sierpnia) przekreśla uzyskanie środków z Funduszu przed 1.września. Jednak 

deklaracja wsparcia naszego Bonu Pierewszoklasisty z Funduszu nawet po przekazaniu Bonu, pozwoli 

nam zrealizować projekt z „zapożyczonych  środków“. 

Rada Kongresu Polaków w wyniku dyskusji stwierdziła, że do podjęcia decyzji ma za mało informacji 

dotyczących finansowania danego przedsięwzięcia, brak również informacji, co dokładnie 

pierwszoklasiści w pakunkach otrzymają. 

Rada Kongresu Polaków zobowiązała kancelarię odpowiedzieć T. Smugale, żeby wysłał budżet 

(szczegółowe dochody i wydatki) a Rada Kongresu Polaków zadecyduje na następnym posiedzeniu. 

 

D. Branna przypomniała, że w obecnej kadencji jeszcze nie został wybrany rzecznik prasowy Rady 

Kongresu Polaków. 

W wyniku dyskusji Rada Kongresu Polaków postanowiła kontynuować rozważania nad propozycjami 

na następnym posiedzeniu Rady Kongresu Polaków. 
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J. Szymeczek zaprosił zebranych na międzynarodową konferencję naukową o nauczaniu historii w 

regionach przygranicznych, której Kongres Polaków jest organizatorem. 

 

A. Roszka poinformowała o przygotowaniach tegorocznej edycji Zielonej Szkoły nad Bałtykiem. W 

ramach przygotowań wybrano kierowników dwu turnusów W. Suszka i B. Kubiczek, wybrano stróży 

nocnych, wysłano zamówienie autokarów, wysłano zamówienie ośrodka w Chłapowie, wysłano 

informacje oraz zgłoszenia poszczegąlnym szkołom podstawowym. Finansowe zabezpieczenie 

Zielonej Szkoły zapewnią przyznane środki finansowe z Konsulatu Generalnego w Ostrawie oraz 

Ministerstwa Szkolnictwa RC. 

A. Roszka stwierdziła, że nie udało się jeszcze wybrać opiekę medyczną pierwszego turnusu i 

zwróciła się do radnych z prośbą o pomoc w znalezieniu odpowiedniej osoby. 

 

Następne posiedzenie Rady Kongresu Polaków odbędzie się 12.7.2017 o godzinie 16:30. 

 

 



~ 5 ~ 

Uchwały XV posiedzenia 

Rady Kongresu Polaków XII kadencji 
Siedziba Kongresu Polaków w RC, 7. 6. 2017 

 

1. Uchwała 

Rada Kongresu Polaków zaakceptowała harmonogram prac wdrożenia nowego systemu – Głos Ludu 

2018.  

Za 8     wstrzym 0     przeciw 0 

 

2. Uchwała 

Rada Kongresu Polaków uchwala zmianę nazwy gazety z: „Głos Ludu” na: „Głos” z ważnością od 

1.1.2018. 

Za 8     wstrzym 0     przeciw 0 

 

3. Uchwała 

Rada Kongresu Polaków zatwierdza realizację projektów Funduszu Rozwoju Zaolzia w drugim 

kwartale 2017 roku zgodnie z protokołem II posiedzenia Komisji Grantowej FRZ. 

Za 7     wstrzym 0     przeciw 0 

 

4. Uchwała 

Rada Kongresu Polaków przyjmuje wniosek projektu „Luteranie polscy - Reformacja na Śląsku 

Cieszyńskim – historia, język, kultura, obyczajowość“ jako wniosek sterowany Rady Kongresu 

Polaków i powierza jego realizacją Józefa Szymeczka. 

Za 7     wstrzym 0     przeciw 0 

 

5. Uchwała 

Rada Kongresu Polaków zmienia brzmienie punktu nr 7.1. Regulaminu Uczestnictwa w Konkursie 

Grantowym Funduszu Rozwoju Zaolzia. 

Za 7     wstrzym 0     przeciw 0 

 

6. Uchwała 

Rada Kongresu Polaków powierza J. Szymeczka opracowaniem projektu na wydanie książki  

J. Ondrusza „Cudowny chleb“ w terminie do 31.8.2017. 

Za 7     wstrzym 0     przeciw 0 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zanotował: P. Polok 

Za zgodność: M. Wałach 


